
Dialogturne’ på landsbygden våren 2020 – Minnesanteckningar 

Valö, Granhälla bygdegård, 29 januari 

- 21personer – allmänhet, föreningar och företagare deltog 
 
 

1. Hur kan vi tillsammans förbättra förutsättningarna för boende och företagande (service, 
infrastruktur och kommunikationer)? 

Samtalsledare: Ulf Andersson och Marie Berggren 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Bättre kollektivtrafik 
• Vettig pendlarparkering i Hökhuvud i anslutning till den nya dragningen av 288:an 
• Fiberutbyggnaden-nödvändigt för företagen 
• Göra det möjligt att avstycka tomter 
• Väl fungerande hemtjänst och glesbygdsfärdtjänst 
• Jordbruksbygden är attraktivt, alla känner alla, det öppna landskapet är viktigt och 

trygghet är en framgångsfaktor 
• Använda lokaler här i bygden när det är brist på andra ställen, ex. Kelinge o Granhälla  
• Engagera varandra för att öka föreningsliv/cirkelverksamhet 

 
2. Hur kan vi utveckla besöksnäringen och få fler besökare/turister som kommer till oss? 

Samtalsledare: Lisa Norén 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Kommunikationer är viktigt för oss och ha bra vägar ex skolbussarna 
• Information/Skyltning måste bli bättre (Trafikverket) 
• Alkoholtillstånd är dyrt och krångligt att söka 
• Vad lockar idag? Kyrkan, elljusspår(behöver rustas), föreningar/företag, 

hembygdsföreningen, loppisar o auktioner, pubkvällar 
• Vi behöver ordna fler arrangemang ex. motionslopp, Musikveckan igen? 
• Hyra ut till besökare som vill bo på landet – ”mat-husrum-familj”, stillhet o tystnad 

 
3. Hur kan vi samverka mer mellan stad/tätort och landsbygd? 

Samtalsledare: Josefine Nilsson 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Buss/kommunikationer är mycket viktigt 
• Få hjälp med att söka medel för olika projekt 
• Bredbandsutbyggnaden viktig 
• Avloppsinventeringen skapar oro 
• Fler aktiviteter på landsbygden ex Kulturskolan, Kultur o Fritid, teater 
• Äldre kan flytta ut till bygden – vill fly staden, 70+-boende i Valö? 

 



4. Hur kan vi tillsammans med de ideella krafterna stödja lokala initiativ? 

Samtalsledare: Margareta Widén-Berggren 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Fiberutbyggnaden är mycket viktig 
• Infrastruktur/kollektivtrafiken viktigt ex. för ungdomar 
• Äldreboende på landsbygden önskas 
• Lokala initiativ viktigt o utveckla idéer ex konstvandring, bruken och kyrkor samla kunskap 

och guida, ordna fritidsaktiviteter, rusta elljusspåret 
• Locka barnfamiljer att flytta hit 
• Känns som kommunen lämnat oss, då är det viktigt och steg 1 att ha en dialog 
• Samla aktörer ex kommunen, Upplandsbygd, föreningar som kan ta tillvara idéer och 

utveckla projekt 

 

Vad många tar upp under mötet och som är gemensamt: 

• Förbättrad och utbyggd kollektivtrafik 
• Skapa vettig pendlarparkering i Hökhuvud i anslutning till den nya dragningen av 288:an 
• Väl fungerande hemtjänst och glesbygdsfärdtjänst 
• Fiberutbyggnaden oerhört viktig 
• Locka människor att flytta hit, ex barnfamiljer, lättare att få stycka av tomter att sälja 
• Finns en stark önskan att utveckla olika aktiviteter i bygden o engagera föreningarna 

tillsammans med kommunen, Kultur o Fritid och Upplandsbygd. Få hjälp att samordna 
detta. 

 

Personer som var med på mötet från Östhammars kommun: 

Politiker: 

1. Kommunalrådet Jacob Spangenberg (c) 
2. Kommunalrådet Margareta Widén-Berggren (s) 
3. Tomas Bendiksen (s) - Ordförande i Samhällsbyggnadsnämnden 
4. Josefine Nilsson (s) - Ordförande i Barn- och Utbildningsnämnden 
5. Lisa Norén (s) – Ordförande i Socialnämnden 

 

Tjänstepersoner: 

1. Peter Nyberg – Kommundirektör 
2. Stefan Edelsvärd – EU-samordnare o projektledare för dialogturnén 2020 
3. Marie Berggren – Chefsstrateg 
4. Ulf Andersson – Samhällsbyggnadschef 

 

 


